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„Do Kladna jsem bohužel nestihl přijet během 
podzimních setkání se zaměstnanci. Považuji ale 
za důležité se s vámi osobně setkat, abych vám po-
děkoval za práci, kterou odvádíte. Minulý rok pro 
nás byl extrémně náročný a dostal nás do situa-
cí, ve kterých jsme doposud nikdy nebyli, a je také 
vaše zásluha, že se nám je podařilo velmi úspěš-
ně zvládnout,“ uvedl Pavel Tykač. Zároveň zopa-
koval, že je přesvědčen, že klasická energetika je 
v současné době nenahraditelná. Česká republi-
ka se bez ní ani v nadcházejících letech neobejde. 
Od zaměstnanců zazněly i dotazy na obnovitelné 
zdroje, které by měly nahradit fosilní paliva. Pa-
vel Tykač znovu zopakoval svůj názor, že obno-
vitelné zdroje jsou dobrý doplněk, ale nemohou 
být základem energetické soustavy a v dohledné 
době nemají potenciál nahradit klasické zdroje. 
Zaměstnance zajímal také názor na vývoj cen 
elektřiny. Podle Pavla Tykače se dá předpokládat, 
že ceny už radikálně neporostou a naopak budou 
klesat. Ovšem na úroveň z období před několika 

lety už se zřejmě nikdy nevrátí. Zároveň připo-
mněl, že dělat dlouhodobé predikce vývoje trhu 
si v současnosti už málokdo troufne s ohledem na 
situaci, která nastala v loňském roce. 
Dotazy směřovaly i na investice skupiny, ať v tu-
zemsku nebo v zahraničí. Skupina už dříve avizo-
vala, že plánuje zaměřit své aktivity více na zahra-

ničí. „Skoro 90 procent zisků skupiny v současnosti 
pochází ze zahraničí. Tyto příjmy tam také budou 
zdaňovány. Jde o Lichtenštejnsko, Austrálii či USA 
nebo další země, kde sídlí naše firmy,“ připomněl 
Pavel Tykač a doplnil, že zisky, které skupina vy-
tváří v Česku, bude i nadále v tuzemsku také danit. 
Skupina Sev.en plánuje v letošním roce významné 
investice do oprav zařízení. Opravy v řádech sto-
vek milionů korun se týkají i technologií v kladen-
ské teplárně.                                                                      (red)

pavel tyKač se setKal  
se zaměstnanci  
KladensKé teplárny
Teplárna Kladno se stala v březnu dalším místem setkání Pavla Tykače se zaměst-
nanci skupiny Sev.en. Více než hodinu a půl zde řešili nejen záležitosti, které se 
týkají aktuálního dění ve skupině. 



„Sokoli mají krajinu dobře zmapovanou a do-
minantní stavby využívají běžně i k lovu potra-
vy. Budka tak může být obsazená už během mě-
síce,“ tvrdil při  lednové instalaci ornitolog Vác-
lav Beran ze společnosti ALKA Wildlife, která se 
zabývá mimo jiné dlouhodobým monitoringem 
a podporou hnízdění sokolů na stavbách. A je-
ho slova se beze zbytku naplnila, už během úno-
ra se na komíně zabydlel sokolí pár. Potvrzují to 
i snímky z  fotopasti, kterou ornitolog u budky 
umístil. Bohužel zařízení krátce nato vypovědě-
lo službu, což není nic neobvyklého, je však tře-

ba jej fyzicky restartovat. To však v době, kdy so-
koli hnízdí, není možné. První šance nastane až 
se ornitologové vypraví na komín okroužkovat 
čerstvě vylíhlá mláďata.    
Václav Beran pravidelně kontroluje i další hníz-
diště sokolů v průmyslových areálech nejen na 
severu Čech. Skupina Sev.en má sokolí budky 
kromě Kladna také na komínech v elektrárnách 
Počerady a Chvaletice. V obou v  loňském roce 
dravci úspěšně vyvedli mladé. Trend osazová-
ní industriálních objektů sokolími budkami při-
šel do Česka ze sousedního Německa kolem ro-

ku 2010. Začalo se s nimi na severozápadě Čech, 
kde se sokoli objevovali jako první, protože to 
měli při migraci z Německa nejblíže.              (red)

KladensKá soKolí budKa 
už má nové nájemníKy 
Sokolí budka na komíně kladenské teplárny už je obsazená. Potvrdila se slova orni-
tologů, že si kriticky ohrožení dravci nové bydlení bez problémů najdou. 

Nabídku Uhelného safari rozšiřují dvě speciál-
ní trasy. Cyklotrasa 7EKO TRACK vede turisty 
rekultivovanou krajinou. Ve spolupráci s firmou 

FlyHeli.cz Uhelné safari připravilo také prohlíd-
ku z ptačí perspektivy. Objednávat je možné lety 
vrtulníkem a z výšky si prohlédnout nejen aktiv-

ní lomy, ale také nově vznikající krajinu po těž-
bě. 
V loňském roce vyjely terénní vozy do lomů 
a na rekultivace v rámci Uhelného safari 185krát 
a vyvezly bezmála tři tisíce turistů. Loňskou no-
vinkou Uhelného safari byla rekultivační trasa 
Vršany, kterou návštěvníci nominovali do sou-
těže Krušnohorská NEJ o nejlepší novinku v tu-
ristickém ruchu v regionu. „Velmi si této nomi-
nace vážíme a bereme ji jako potvrzení toho, že 
veřejnost zajímají nejen technické exkurze do ak-
tivních lomů, ale také měnící se krajina, kterou 
postupně vracíme přírodě,“ uvedla mluvčí těžeb-
ních společností skupiny Sev.en Eva Maříková. 
Sezona Uhelného safari potrvá do září. Další ter-
míny bude možné na webu www.uhelnesafari.cz 
rezervovat od 1. června. V květnu a červnu jsou 
připravené exkurze za zvýhodněné vstupné pro 
školní kolektivy. Na léto se opět plánují i speciál-
ní termíny pro zaměstnance společností skupiny 
Sev.en, konkrétní data budou zveřejněna během 
následujících týdnů.                                          (red)

sezona exKurzí začíná 
První dubnový den vstoupilo do nové sezony Uhelné safari spuštěním rezervační-
ho systému. Také letos budou mít lidé šanci podívat se do lomů Vršany a ČSA, na 
návštěvníky čekají i rekultivační trasy na obou lokalitách. Nejmenším je určené 
Baby safari, při němž si s rodiči prohlédnou lom ČSA a přesunou se do Podkrušno-
horského technického muzea, kde pro ně bude připravená interaktivní prohlídka.

Rezervační systém na exkurze v elektrárnách 
a teplárnách se otevřel stejně jako na Uhelné sa-
fari v dubnu. Na stránkách www.energytour.cz 
mohou zájemci vybírat z termínů od června do 
září. Během exkurze do elektráren a tepláren 

návštěvníci uvidí, jak se vyrábí energie, kde je 
srdce elektrárny a jakou cestou se do kotle do-
stává uhlí z lomů na severu Čech. Dozví se ta-
ké, co je blackout a jak pracují elektrárny v os-
trovním provozu.                                           (red)

energy tour zavítá i do tepláren
Nejen do těžebních lokalit, ale také do elektráren a tepláren se mohou vypravit 
zájemci v rámci Energy Tour během následujících měsíců. Exkurze do elektráren 
Chvaletice a Počerady se letos rozšiřují také o teplárny Zlín a Kladno. 

3Ze skupinyZe skupiny2

Velkým tématem posledních let je, a to nejen v 
energetickém odvětví, ekologie. Jak se Elektrár-
ně Chvaletice daří snižovat emise?
Když jsme elektrárnu téměř před deseti lety pře-
bírali, vypouštěla za jediný rok zhruba tolik emi-
sí, kolik dnes vypustí za tři roky. Díky investicím 
ve výši sedmi miliard tedy provozujeme o dvě 
třetiny čistší zdroj než minulý majitel. V  ener-
getice ale bohužel platí, že každé další snižová-
ní emisí je složitější, pomalejší a dražší, takže ty 
největší výzvy nás teprve čekají.    

Které technologie snižující emise jste v posled-
ních letech zavedli? A které další máte v plánu?
V  elektrárnách řešíme skoro to samé, co auto-
mobilky, které nyní přecházejí na Euro 7. Ako-
rát to máme trochu složitější, protože pracujeme 
pořád na stejném zařízení ze 70. let. Třeba emi-
se oxidů dusíku ale snižujeme pomocí velmi po-
dobné technologie jako automobilový průmysl. 
Takže když před rokem vypukla panika na tr-
hu kvůli hrozícímu nedostatku AdBlue, byla to 
komplikace i pro nás. 
Z  nově instalovaných technologií jsme zatím 
nejvíce pyšní na tzv. látkové filtry, které v době 
výstavby tvořily největší komplex v  republice. 
Na této investici se mimochodem ukázalo, jak 
důležitá je při ekologizaci spolupráce mezi pro-
vozovateli. Zatímco my jsme využili zkušenos-
tí kolegů z Teplárny Kladno, kde tuto technolo-
gii použili jako první v ČR, naše poznatky zase 
pomohly Elektrárně Tušimice. Díky tomu tam 
vzniklo již o generaci dokonalejší zařízení. V ná-
sledujících letech nás ve Chvaleticích čeká ladění 
stávajících a doplňování některých dalších tech-
nologií sloužících zejména ke snížení emisí rtuti.      

Pokud by Ministerstvo životního prostředí udě-
lilo elektrárně výjimku pouze do srpna letošní-
ho roku, je reálné, aby do té doby splnila nové 
evropské emisní limity?
Kdyby šlo jen o peníze, tak by to reálné bylo, 
ale tady jde o technickou proveditelnost. Zkuste 
výzkumníkům nařídit, aby zkrátili vývoj z šes-
ti let na šest měsíců… Je třeba si uvědomit, že 
každá elektrárna, a dokonce i každý výrobní 
blok je originál a vyžaduje specifický přístup. 
Neexistuje univerzální návod ani univerzální 
technologie, která funguje všude stejně dob-
ře. V současné době probíhá ve všech českých 
elektrárnách výzkum a vývoj technologií sni-
žujících emise rtuti. Nové znalosti a pokroky si 
technici vzájemně sdělují ku prospěchu všem, 
někde se daří lépe, jinde se postupuje pomaleji.    

Pokud nakonec elektrárna výjimku získá, a tím 
dostane víc času na splnění požadovaných limi-
tů, má připravený plán, jak limitů dosáhnout? 
Nejenže ho máme. My už 
podle něj dávno jedeme 
a postupně snižujeme i emise 
problematické rtuti. Připouš-
tím, že to jde pomalu. Ale 
kdo říká, že by to šlo rychleji, 
evidentně nikdy neviděl žád-
nou tepelnou elektrárnu ze-
vnitř.

Proč elektrárna limity neplní 
už dnes? Některým podob-
ným provozům se podařilo 
požadovaným emisním limi-
tům dostát. 

Zvládli to pouze menší a provozně o dost mlad-
ší teplárny, včetně naší Teplárny Kladno. Všechny 
velké elektrárny potřebovaly výjimky. Proč? Vrá-
tím se k automobilovému příměru. Představte si, 
že by se nové emisní normy vztahovaly i na staré 
vozy a vy byste jako majitel musel vyměnit prak-
ticky všechno (motor, převodovku, katalyzátor 
a výfuk), aniž byste měl jistotu, že nové limity spl-
níte. Energetika je nejen v Česku, ale skoro po celé 
Evropě pořád postavena na elektrárnách ze 70. let. 
Představa, že tyto zdroje čmárnutím bruselské 
tužky sníží emise, je mimo realitu. Bez emisních 
výjimek už by byla potmě polovina Evropy.

Jaké dopady by tedy mělo omezení provozu? 
Očekáváme-li od energetiky spolehlivé dodávky 
energií za rozumnou cenu a s nízkými dopady 
na životní prostředí, pak omezení provozu Elek-
trárny Chvaletice by šlo úplně proti všem těm-
to požadavkům. Místo nás by se totiž chybějící 
elektřina v lepším případě vyrobila dráž a špina-
věji, v horším vůbec.

Chvaletice jsou jediná velká elektrárna ve vý-
chodních Čechách, mělo by omezení provozu 
vliv třeba i přímo na region?
Oblíbené klišé, že česká energetická soustava je 
robustní, vyplývá mimo jiné z  rovnoměrného 

územního rozložení velkých 
stabilních zdrojů. Když pích-
nete kružítkem do Chvale-
tic, zjistíte, že v širokém oko-
lí není žádná alternativa, tak-
že bez této elektrárny by se do 
východních Čech musel ta-
hat výkon „po drátech“ stov-
ky kilometrů, možná i ze za-
hraničí. Mimochodem toto je 
důvod, proč Pardubický kraj 
ve svých strategických doku-
mentech počítá s  provozem 
Elektrárny Chvaletice až do 
roku 2043.

v eleKtrárnách řeší sKoro 
totéž, co v automobilKách
Ekologizace, snižování emisí a stále prodlužovaný proces udělení výjimky pro elek-
trárnu Chvaletice jsou témata, která média nepřestávají zajímat. V březnu odpo-
vídal Václav Matys, generální ředitel chvaletické elektrárny, mimo jiné na dotazy 
deníku Metro. Vybrali jsme některé z odpovědí, které by mohly zajímat i čtenáře 
Sev.en Novin.    

Václav Matys
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Pokud si zaměstnanci zvolí tuto variantu a ne-
mají sjednanou smlouvu s penzijním fondem, 
body propadnou. Dubnový termín je jediný, 

kdy se body na penzijní připojištění dají pře-
vést. Žádná další možnost již letos nebude. Za-
městnanci, kteří si v příslušném kalendářním 

roce převedou na penzijní připojištění více než 
5 000 bodů, neobdrží na benefitní účet jedno-
rázový finanční bonus od společnosti Sodexo. 
Zaměstnanci střediska Energetické produkty 
u společnosti Sev.en Inntech tento benefit čerpa-
jí v souladu s původní kolektivní smlouvou a ta-
to informace se jich netýká.

(red)

jaK si převést body z účtu  
sodexo na penzijní připojištění
V termínu od 1. 4. do 20. 4. 2023 si mohou zaměstnanci převést body přidělené 
na osobní účty u Sodexo na penzijní připojištění. Tato možnost platí pouze pro 
zaměstnance v pracovním poměru se sjednanou smlouvou na penzijní připojištění 
a sjednaným příspěvkem zaměstnavatele. 

Postup při převodu bodů není nijak náročný. 
Po přihlášení do Vašeho osobního účtu Sodexo 
kliknete na záložku Moje benefity v horní liště

V dalším kroku kliknete na: Penzijní připojištění Po rozklinutí se objeví pole, do něhož napíšete 
počet bodů, které chcete převést. Potvrdíte 
stiskem tlačítka: Do košíku

Jděte na stránky www.cestujsbenefity.cz a pou-
žijte dlaždici Booking.com. Vyberte si hodnotu 
voucheru (k nominální hodnotě voucheru je při-
počten poplatek Sodexo v hodnotě 10 % z ceny 
voucheru) a pokračujte na online platbu. Po za-
koupení obdržíte e-mail obsahující kód voucheru 

a jeho platnost a všechny pokyny k jeho přidání do 
Peněženky na Booking.com 
Jak nahrát kredit na Booking.com? Přihlaste se 
nebo si vytvořte účet na Booking.com. Ve svém 
profilu (pravý horní roh) jděte na „Odměny a pe-
něženka“ / „Přidat voucher do peněženky“- zadejte 

kód voucheru z mailu. Připsa-
né kredity budou mít platnost 
24 měsíců. Kredit můžete vy-
užít na jednu nebo na více re-
zervací. Připsaný kredit se vám 

zobrazí v sekci 
„Zůstatek v pe-
něžence“ (kredi-
ty můžete uplat-
nit na rezervaci 
umožňující plat-
bu „Peněžen-
kou“). Po nahrání voucherů do vaší peněženky na 
Booking.com se vám zobrazí filtr “Booking.com 
peněženka“, který vám zobrazí všechny provozov-
ny, kde můžete platit z peněženky Booking (v sou-
časné době je to přeš 70 % všech ubytovacích ka-
pacit na Booking.com).             

(red)
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„V loňském roce jsme ve stejné lokalitě vypustili 
pětadvacet párů koroptví a tato populace se vel-
mi dobře začlenila mezi stávající ptáky, kteří zde 
dlouhodobě žijí. Výrazně počty koroptví neohro-
žují sokoli hnízdící na komíně počeradské elekt-
rárny, ani jiní dravci, kteří se v okolí vyskytují,“ 
vysvětlil Josef Janota, předseda mysliveckého 
sdružení Polerady. 
Koroptev polní patří ke kriticky ohroženým, pů-
vodním živočišným druhům. Rozhraní okresů 
Most a Louny patří k místům, kde jejich stabil-
ní populace stále žije. K nejpočetnějším v Ústec-
kém kraji se řadí lokalita Masný dvůr u Volevčic. 
„Vypuštěním loňských padesáti a letošních třice-
ti koroptví v okolí počeradské elektrárny se snaží-
me podpořit původní populaci ptáků a oživit je-
jich genofond, aby nedocházelo k degeneraci toho-
to druhu,“ doplnil předseda. 
Na Mostecku se koroptvím daří, mají zde ide-
ální životní podmínky. Vyhovuje jim zeměděl-
ská krajina, ovšem bez rozlehlých lánů polí. Ma-
jí rády remízky, obdělávanou zemědělskou pů-
du, na které se střídají plodiny i travní porosty. 
A právě v okolí elektrárny se všechny tyto plo-
chy vyskytují. Koroptve se živí semeny, ale jako 

jedny z mála hrabavých ptáků likvidují i škůd-
ce zemědělských plodin, například mandelin-
ku bramborovou. Jejich počty se začaly radikál-
ně snižovat především v souvislosti s intenzivní 
zemědělskou činností, používáním chemických 
postřiků, ale také vyšším výskytem dravců. 
Koroptve nejsou jediným živočišným druhem, 
na jehož podporu se myslivci a ochránci příro-
dy v uplynulých letech zaměřili. V předchozích 
třech letech se do polí v okolí Polerad a Volev-
čic vrátili bažanti, následně byli do volné přírody 

vypuštěni divocí králíci. Koroptve měly být po-
slední částí dlouhodobého projektu, který se měl 
v loňském roce uzavřít. Po dohodě mezi ochrán-
ci přírody, myslivci, obcemi i Elektrárnou Po-
čerady ze skupiny Sev.en, která projekt finanč-
ně podpořila, se bude  pokračovat. „Jsme rádi, 
že jsme našli společnou řeč. Všichni zúčastnění 
se shodují, že má smysl navracet ohrožené a po-
stupně mizející druhy drobné zvěře zpět na místa, 
kde se historicky vyskytovaly nebo zde dodnes ži-
jí. Máme radost, že jsou vidět i konkrétní výsled-
ky naší práce, protože se nám daří stabilizovat po-
pulaci koroptví, jako se nám to povedlo u bažan-
tů,“ dodal Josef Janota s  tím, že součástí práce 
myslivců je nejen vypouštět zvířata do přírody, 
ale také jim vytvářet co nejlepší podmínky pro 
přežití.

Koroptvím se v oKolí  
počeradsKé eleKtrárny daří
Přesně po roce vypustili myslivci do volné přírody v okolí Elektrárny Počerady dal-
ších patnáct párů koroptve polní. Projekt zaměřený na stabilizaci populace drob-
ných druhů zvěře v honitbě Polerady, která ze tří stran obklopuje počeradskou 
elektrárnu, tak pokračuje i nadále.  

Nakupte si Travel Credits vouchery na Booking.com a vybírejte z nepřeberných 
možností ubytování, které vám tato světoznámá platforma nabízí.

vouchery booKing.com Koupíte 
na cestujsbenefity.cz
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„Do konce letošního roku bychom měli opravit 
ještě jednu drezínu, kromě toho pracujeme i na 
generálce lokomotivy typu 709.5, používané nej-
častěji při přepravě uhlí do Elektrárny Počerady,“ 
připomněl Antonín Karl, vedoucí úseku údržby 

pomocné mechanizace, autodopravy a železnič-
ních kolejových vozidel. 
Drezíny typu MUV 69 se začaly vyrábět v roce 
1969 v podniku Mechanizace traťového hospo-
dářství a brzy se staly populárními a velmi vy-

užívanými na českých tratích. Do začátku deva-
desátých let se jich vyrobilo kolem tisíce kusů. 
Po kolejích v těžebních společnostech se podob-
ných drezín pohybuje jedenáct. V dílnách ŽKV 
se jejich generálními opravami zabývají od roku 
2013, protože žádná firma v okolí je nezajišťuje. 
V současné době již mají prakticky všechny stro-
je generálku za sebou. 
„Pokračujeme i v  opravách železničních sou-
prav na převoz popílku. Každoročně jsme opra-

vovali jednu, od loňska opravujeme 
dvě dvanáctivozové soupravy za rok, 
což souvisí i s  plánovaným přeruše-
ním kolejového spojení mezi těžebními 
společnostmi, abychom předešli kom-
plikacím s  jejich převozem na mís-
to určení,“ doplnil vedoucí. Kromě 
oprav mechanických částí se do vozů 
na přepravu popílku instalují speciál-
ně chemicky ošetřené plastové desky, 
aby převážený materiál v zimě nena-
mrzal a lépe se s ním manipulovalo. 

(pim)

další drezína se po generálce 
může vrátit na Koleje
Jasně žlutou barvou zářila drezína MUV 69.1 po generální opravě na konci března. 
V dílnách údržby ŽKV zdejší zaměstnanci stroj tohoto typu neopravovali poprvé, 
jedná se o jednu z posledních generálek těchto drezín, které využívá kolejová do-
prava společnosti Sev.en Inntech. 

„V letošním roce uplynulo přesně dvacet let, kdy 
bylo nutné prvně řešit nebezpečnost bioclony  
u Třebušické vrátnice na Úpravně uhlí v Komo-
řanech. Větve z  původních topolů spadly po sil-
ném větru na nedalekou autobusovou zastávku 
a do kolejiště Českých drah. Vzhledem k  prosy-
chajícím korunám  bylo nutné rozhodnout, co 
se stromy dál, aby neohrožovaly okolí a součas-
ně, abychom je zachovali pro jejich  clonící funk-
ci. Nakonec jsme se rozhodli stromy na stanovišti 
zachovat, což ovšem znamenalo výraznou reduk-
ci korun a snížení těžiště,“ vysvětlil Jiří Křen, ve-

doucí oddělení správy nemovitostí Sev.en Inn-
tech. Takový zásah byl ovšem inspekčními or-
gány považován za poškození. Naštěstí ale vše 
probíhalo v  součinnosti s  místními, podstatně 
ekologicky vnímavějšími orgány ochrany pří-
rody, a tak další dvacetiletou existenci topolů 
musela realizační firma vykoupit symbolickou 
pokutou. Dnes už je ale jasné, že prodloužení 
života topolů o dvacet let bylo řešení ekologic-
ky správné. Už během jednoho roku se stromy 
znovu zazelenaly a následujících dvacet let dál 
plnily svou funkci filtrační, ochlazovaly okolí 

a vytvářely kyslík. Nyní se ale jejich zdravotní 
stav zhoršil natolik, že bylo nezbytné je pokácet. 
„Jejich stáří odhadujeme na přibližně sedmdesát 
let, což je hraniční věk pro  jejich provozní bez-
pečnost,“ uvedl Jiří Křen.
Pokácené topoly nahradil stejný počet mladých 
stromů. Místo původních kanadských topolů se 
nyní jedná o domácí topol osiku, který nedoros-
te do takové výšky a bude mu trvat o něco déle, 
než dosáhne rozměrů původních dřevin v bio-
cloně. Funkci ale bude plnit stejnou. „Dřevo po-
kácených topolů se využilo  na rekultivovaných 
plochách v  lokalitě ČSA, kde jako součást vzni-
kajících mikrobiotopů pomáhá k rozšíření biodi-
verzity na územích po těžbě,“ doplnil Jiří Křen.   

(red)

V předjaří se ve stádech provádí velké třídě-
ní. Jalovičky se oddělují od březích krav a putu-
jí z pastvin na rekultivacích do domácího pro-
středí ohrad, kde sílí a připravují se na další eta-
pu svého už dospělého života. „Ze stáda březích 
krav dále oddělujeme ty rohaté. Mohou být ne-
bezpečné ostatním matkám, ale také lidem, kte-
ří se o zvířata starají. Převážíme je do speciálních 
ohrad, kde odrodí, postarají se o telata, ale z cho-
vu jsou nadále vyřazeny,“ vysvětlil Tomáš Šolar, 

ředitel společnosti Rekultivace ze skupiny Sev.
en, které stáda skotu patří. 
Při jarní kontrole stáda se každé dvouleté krá-
vě provádí rozbor krve, který má potvrdit, že je 
v dobré kondici. V květnu mezi krávy na pas-
tvinu přibydou čtyři býci. Dva na pastviny ko-
lem lomu Vršany a dva na vnitřní výsypku lomu 
ČSA. Do května by se na rekultivacích mělo pro-
hánět až osmdesát nových telat.                  

 (red)

šestnáct mladých topolů 
vytvoří novou bioclonu  
před úpravnou uhlí
Šestnáct nových topolů zasadili zaměstnanci společnosti Rekultivace podél želez-
niční trati před Úpravnou uhlí v Komořanech. Nahradí stromy, které musely být 
pokáceny kvůli svému stáří  a zhoršenému zdravotnímu stavu před příchodem jara. 

stáda Krav na pastvinách Kolem lomů 
vršany a čsa se s jarem rozrostou
Většina krav ze stád chovaných na rekultivovaných plochách v okolí lomů Vršany 
a ČSA je březí. Telata se začínají rodit právě v tomto období. Už brzy budou pastvi-
ny plné jarních mláďat. 

 „Nejprve plánujeme souběžný zkušební prodej 
mraženek i chlazenek. Teprve v  případě, že se 
chlazenky osvědčí, můžeme uvažovat o zavedení 
pouze jedné varianty. Chlazená jídla mají opro-
ti tradičním mraženkám velkou výhodu v krátké 
době přípravy. Naopak nevýhodou je kratší doba 
použitelnosti a nutnost skladování zakoupeného 
jídla výhradně v chladničce a z toho logicky vyplý-
vá i užší sortiment než v případě mraženek,“ uve-
dl manažer HR Petr Mrvík. Ve zkušebním pro-
vozu se chlazenky   začnou prodávat v průběhu 
dubna, nejpozději v květnu. 

„Na všechna výdejní místa musíme instalovat chla-
dicí zařízení a na některá vybraná místa výdejní 
automaty. Chlazenky se budou prodávat všude tam, 
kde jsou dnes k dostání mražená jídla,“ doplnil Petr 
Mrvík. Cena chlazeného jídla bude nepatrně vyšší 
než mražené varianty. Důvodem je způsob chlaze-
ní pro delší trvanlivost, který je finančně náročněj-
ší. „Pokud bude o chlazenky zájem, postupně na-
hradí mražená jídla. Než k tomuto kroku přistoupí-
me, provedeme mezi odběrateli důkladný průzkum 
preferencí,“ ujistil Petr Mrvík.   

  (red)

cena stravenKy  
od 1. dubna 2023
Vysoká inflace cen potravinářských 
produktů zvedla i ceny stravného od 
1. dubna 2023. Zaměstnanec si připlatí 
na stravném o 1,80 Kč více z každého 
druhu jídla z celkového zvýšení 4 Kč za 
jeden druh jídla. Zbývající zvýšené ná-
klady uhradí zaměstnavatel.    

Ceník stravenek od 1. 4. 2023

druh CENA

teplé jídlo bez polévky 28,80 Kč

teplé jídlo s polévkou 36,30 Kč

teplé jídlo se salátem 39,50 Kč

teplé jídlo s polévkou a sal. 47,00 Kč

studená svačina 30,30 Kč

studená svačina se salátem 40,00 Kč

mražené jídlo C+ 34,00 Kč

salát 11,00 Kč

výběrové jídlo 36,00 Kč

výběrové jídlo s polévkou 42,50 Kč

výběrové jídlo a salát 46,00 Kč

výběrové jídlo s polévkou 
a sal. 53,00 Kč

Chlazenka dodavatel 38,00 Kč

K mraženKám 
přibydou taKé 
chlazená jídla

V lokalitě Most budou moci zaměstnanci využívat nejen tradiční mražené obědy 
od firmy Delirest, ale nově také chlazené menu od výrobce  Apetit.
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Na ledě kladenských Rytířů se uzavřel letošní ročník Sev.
en Hockey Cupu. Týmy z Kladna, Zlína, Pardubic a Litvíno-
va, tedy čtyř měst s velkou hokejovou tradicí a také regi-
onů, kde působí skupina Sev.en, se spolu letos utkaly už 
potřetí. Myšlenka turnaje čtyř mládežnických klubů vznikla 
v roce 2019 s cílem podpořit u dětí radost ze sportu. 
„Cílem turnaje je dát dohromady kluky, aby se vzájemně poznali, mohli 
spolu hrát, získávali zkušenosti, poznávali jiná místa a především měli ra-
dost z hokeje,“ uvedl generální ředitel Teplárny Kladno Stanislav Klan-
duch. Ten se také společně s českou hokejovou legendou, hrajícím maji-
telem extraligových kladenských Rytířů Jaromírem Jágrem ujal předává-
ní klubových, ale také individuálních ocenění turnaje. 
„Myslím si, že turnaj měl velice dobrou úroveň, je tady spousta šikovných 
hráčů. Jak daleko to dotáhnou, záleží už jenom na nich, všechno mají ve 
svých rukách. Podmínky jsou všude stejné a řekl bych, že velice dobré v po-
rovnání s tím, jaké jsme měli dřív my,“ uvedl Jaromír Jágr. 
Letošní ročník patřil sportovcům ze šestých tříd. Celkově Sev.en Hockey 
Cupu ovládlo HC Dynamo Pardubice. Během všech čtyř turnajů, kte-
ré pokaždé hostil jiný tým, dokázali východočeši získat 33 bodů a díky 
tomu zvedli nad hlavu skleněný putovní pohár pro vítěze. Na celkovém 
druhém místě se umístili Berani ze Zlína se ziskem 28 bodů, třetí skon-
čili Rytíři Kladno s 24 body a čtvrtá příčka patří HC Litvínov se 22 body.
Vítěz tohoto ročníku slavil i vloni, kdy se hrálo ve dvou kategoriích (roč-
níky 2012 a 2013) a obě kategorie ovládli hráči Dynama. Historicky první 
ročník, který byl určen pro nejmladší hokejisty, vyhrál tým HC Litvínov. 
V budoucnu by se mohl turnaj rozšířit i o další účastníky, včetně zahra-
ničních. Partnerem HC Rytíři Kladno je Teplárna Kladno.  HC Litvínov 
podporují Vršanská uhelná a Severní energetická. HC Dynamo Pardubi-
ce podporuje Elektrárna Chvaletice a zlínské Berany Teplárna Zlín. 

putovní pohár pro vítěze turnaje sev.en 
hocKey cup patří mladým hoKejistům pardubic

Vítězný tým letošního ročníku turnaje Sev.en 
Hockey Cup – Dynamo Pardubice.

Ceny vítězům na stadionu kladenských Rytířů 
předával majitel zdejšího klubu Jaromír Jágr 
a generální ředitel Teplárny Kladno Stanislav 
Klanduch. Foto: 6x Olmer AD 
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Kolesový nakladač KN600, jehož úko-
lem bude překládat vedlejší energetické 
produkty z počeradské elektrárny, do-
stane jméno Popelka. 

Vybrali mu ho zaměstnanci společností skupiny 
Sev.en, kteří se zapojili do soutěže a posílali své 
návrhy prostřednictvím e-mailu nebo facebooko-
vé skupiny 7SPOLU. Jmen přišla celá řada, na Po-
pelce se ale shodlo hned několik účastníků. 
Vršanská uhelná už zahájila přípravné práce na 
stavbě stroje. V současnosti je k dispozici 3D mo-
del, jak bude nový kolesový nakladač KN600 – 
Popelka vypadat. Samotná výroba jednotlivých 
částí začne v  horizontu několika nadcházejících 
měsíců. Na podzim jsme čtenáře Sev.en Novin 
vyzvali, aby zkusili navrhnout, v jakých barvách 
by stroj měl vyjet do provozu. Nejčastějším návr-
hem byly firemní barvy, tedy šedo–zelená kom-
binace. 

(red)

naKladač bude popelKa

„Mostecká knihovna má se včelařením boha-
té zkušenosti, už několik let máme na střeše osm 
úlů a za pomoci zkušených odborníků si stáčí-
me vlastní med. Také proto jsme se k výstavě rá-
di připojili,“ uvedl při zahájení ředitel mostec-

ké knihovny Petr Petrik. Stejně jako v Litvínově 
i zde měli lidé příležitost vybrat z více než stovky 
dětských prací, které do soutěže přišly a byly roz-
děleny do jedenadvaceti skupin podle čísel, aby 
byla zajištěna anonymita. 

Vítězný tým bude po sečtení hlasů z  Litvínova 
i Mostu vyhlášen během dubna. Od společnosti 
Rekultivace získá odměnu. „Pro vítězný tým při-
pravíme den na rekultivacích. Vezmeme děti ke 
včelínu, kam budou česna umístěna, prohlédnou 
a vyzkouší si naši zemědělskou techniku a zave-
deme je i ke krávám, které se pasou na pastvinách 
kolem povrchových lomů,“ přiblížil program To-
máš Šolar, ředitel společnosti Rekultivace. 

(red)

veřejnost pomáhala  
vybírat nejhezčí česno

geologicKá expozice  
představuje taKé nálezy  
z uhelných lomů 

Výstava spojená se soutěží o nejlépe vymalované česno se přesunula z Litvínova 
do mostecké městské knihovny. Do konce března mohli návštěvníci vybírat z vý-
tvorů žáků mosteckých a litvínovských mateřských a základních škol česno, tedy 
dřevěný vstup do včelího úlu, které se jim nejvíce líbilo.

„Zajímavostí je, že ačkoli v našich sbírkách převa-
žují minerály nad zkamenělinami, v expozici je to 
naopak. Oproti 170 ukázkám minerálů je zde k vi-
dění 372 zkamenělin. Z  celkových 574 exponátů  
pětadevadesát procent vystavujeme poprvé,“ uvedl 

během slavnostního zahájení Pavel Dvořák, kurá-
tor expozice. 
Velká část vzorků pochází od hnědouhelných tě-
žebních společností, návštěvníci si tak mohou 
prohlédnout mnoha mýty opředené vršanské a bí-

linské koule nebo řadu třetihorních zkamenělých 
dřev, kterými je lom Vršany vyhlášený. Nechy-
bí ani několik zkamenělin řazených mezi světové 
unikáty. Expozici doplňují fotografie minerálů, ale 
také například dvě panoramata, která zachycují ty-
pické obyvatele moří v období křídy a nejhojnější 
živočichy doby ledové. Z 11 vystavených modelů 
osm vzniklo pro novou expozici. Geologie severo-
západních Čech je veřejnosti přístupná od 1. dub-
na během otvírací doby muzea.                        (red)

Geologie severozápadních Čech je název nově otevřené stálé expozice Oblastního 
muzea v Mostě, od dubna přístupné veřejnosti. Vznikla za podpory Vršanské uhel-
né a představuje ukázky minerálů a zkamenělin z Mostecka a širšího okolí. Další 
části přírodovědecké expozice se budou otevírat postupně v následujících letech. 

Tradice setkávání bývalých zaměstnanců z Ležáků 
se rozrostla a dnes se tu scházejí i zástupci vede-
ní úseku, revírníci, velínáři i řidiči pomocné me-

chanizace. Letos dorazillo na tři desítky bývalých 
kolegů, kteří spočítali, že se na tomto místě setká-
vají už poosmé. Přitom letošní setkání mohlo být  

jubilejní, nebýt dvouleté covidové přestávky. Nej-
starší účastníci už překročili osmdesátku. 
Setkání „ležácké osmistovky“ není jedinou podob-
nou akcí v regionu. Dlouholetou tradici má setká-
ní Švermováků, které se koná každoročně na kon-
ci prázdnin ve sportovním areálu ve Strupčicích 
na Chomutovsku.                                                    (red)

v mostě se opět sešli bývalí  
spolupracovníci z ležácKé osmistovKy
Tři desítky bývalých kolegů se sešly na dalším setkání pracovníků „ležácké os-
mistovky“, které se tradičně koná v mostecké restauraci U Cibicha. Akce ale už 
dávno není jen pouhým setkáním osádky velkostroje. 
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DHK Baník Most, jehož generálním partnerem 
je Vršanská uhelná ze skupiny Sev.en, si postup 
do finále zajistil už před koncem ledna, když po-
razil tým Kynžvartu. Jeho soupeřem ve 2finále, 
které se hrálo v  Praze společně s  muži, se stala 
pražská Slavia. Tradiční soupeř, s nímž se mos-
tecké hráčky střetávají pravidelně v  pohárovém 
finále nebo v soubojích o český mistrovský titul. 
V této sezoně to měly mostecké házenkářky o ně-
co těžší, potýkají se s velkým počtem zraněných, 
takže se očekával vyrovnanější duel, než bývalo 
v minulosti zvykem. 
A předpoklady se potvrdily. Mostečtí Černí an-
dělé sice už od prvních minut zápasu vedli a po-
ločas vyhráli o čtyři branky, Slavii se ale pokaž-
dé podařilo srovnat a necelou půlminutu před 

koncem utkání byl stav nerozhodný. Mostecká 
Charlotte Cholevová čtrnáct vteřin před závě-
rečnou sirénou vystřelila Černým andělům vý-
hru 25:24. „Věděli jsme, že nás čeká velmi nároč-
né utkání, Slavia už nás v  lize dokázala porazit, 
a to jsme navíc hráli v  silnější sestavě. Tentokrát 
jsme i kvůli zraněním museli trochu improvizovat 
a jsem moc rád, že nám to vyšlo. Myslím, že divá-
ci viděli moc hezké utkání. Organizačně bylo 2fi-
nále skvěle zvládnutá akce, diváci vytvořili skvě-
lou atmosféru, byl to takový malý svátek házené 
ještě před vyvrcholením play-off,“ uvedl po skon-
čení zápasu trenér mosteckého týmu Jiří Tancoš.
Černí andělé prožívají letos zvláštní sezonu. Po 
třech letech se jim podruhé v  historii podařilo 
dostat do Ligy mistryň, kde změřili síly se sou-

časnou evropskou špičkou. V osmičlenné skupi-
ně odehráli čtrnáct velmi těžkých zápasů, ve kte-
rých nezískali jediný bod. Bylo to dáno kvalitou 
soupeřů, mezi nimiž byly i aktuální obhájkyně 
trofeje z  norského Kristiansandu, vítězky loň-
ského ročníku Evropské ligy z  německého Bie-
tigheimu nebo rumunské CSM Bukurešť, jehož 
dres obléká držitelka ocenění pro nejlepší hráčku 
světa Cristina Neagu. Svou roli sehrál i velký po-
čet zraněných. Aktuálně se mostecké házenkář-
ky musí obejít bez šesti hráček základní sestavy. 
Náročný program se podepsal na výkonech Čer-
ných andělů i v nejvyšší domácí soutěži, ve které 
nejsou tak dominantní jako v uplynulých letech. 
Přesto se o účast v play off a boj o v pořadí desátý 
český titul bát nemusejí. Základní část česko-slo-
venské interligy končí ve druhé polovině dubna, 
následuje play off, ve kterém se nejúspěšnější čes-
ké týmy utkají o mistrovský titul.                    (pim)

česKý pohár v házené žen 
vybojovali už poosmé 
mostečtí černí andělé

nejlepší ochranou před 
počítačovými loupežníKy 
je Kvalitní heslo 

První velkou výzvu a cíl splnily mostecké házenkářky. Poosmé vybojovaly Český 
pohár v házené žen. 

Základem je mít kvalitní heslo. Slabé, nebo-
li snadno uhodnutelné heslo tak trochu připo-
míná „populární“ schovávání klíče pod rohožku. 
Ochrání nás pouze do chvíle, než někdo vyvine 
minimální úsilí k jeho získání. 
Pro vymýšlení hesla je důležité oprostit se od oblí-
bených lidí a věcí. Volit něco k čemu máte osobní 
vztah (vlastní jméno, přezdívku, jméno manželky, 
dětí, případně datum narození), není příliš vhod-
né. Ani jméno rodinného mazlíčka, oblíbené jíd-
lo, místo, film či hrdina nejsou dobrý nápad. Jed-
ná se totiž o údaje, které případný útočník zjistí 
velmi rychle. Přidání pár číslic nebo speciální-
ho znaku na začátek nebo konec nikoho moc ne-
zdrží. Při vymýšlení hesla je dobré být originální. 
Nejmenší šance na uhodnutí je u hesla, které ni-
koho, kromě vás, nenapadne.
Obecně je vhodnější volit heslo dlouhé ales-
poň 10, ještě lépe více než 12 znaků. Je to proto, 
že útočníci se často snaží prolomit heslo takzva-
ně hrubou silou a pokouší se zjistit všechny mož-
né kombinace znaků. A čím delší heslo, tím více 
kombinací a komplikovanější práce pro útočníka.  
Velmi důležité je kombinovat velká a malá pís-
mena s číslicemi a speciálními znaky (znamén-
ky, procenty, lomítky, jako znak se přitom počí-
tá i mezera). Tím se zvýší počet znaků, které mu-

sí případný útočník kombinovat. Nejlepší je, když 
výsledné heslo nedává smysl. Při jeho tvorbě je 
vhodné použít mnemotechnickou pomůcku, dí-
ky níž si jej lépe zapamatujete. 
I nejkvalitnější heslo postrádá smysl, jakmile do-
jde k jeho vyzrazení. Neměli bychom si je ukládat 
do internetového prohlížeče, ačkoli nám to vět-
šina z nich ochotně nabízí. Nevýhodou 
v tomto případě je, že se k vašim heslům 
dostane každý, kdo má přístup k vašemu 
počítači. Existují také různé podvodné 
stránky, které se je pokouší získat. Buď-
te pozorní, často vypadají jako stránky 
aplikace nebo banky, kterou používáte. 
Hlavně bychom heslo neměli za žádných 
okolností nikomu sdělovat, nikdo nemá nárok ho 
od nás chtít, ať už jde o úřady nebo banky, se kte-
rými jsme v kontaktu.     
Používat všude stejné heslo také není vhodné. 
Přihlašovat se do oblíbeného e-shopu, domácího 
počítače nebo firemního PC stejným heslem se 
nedoporučuje , protože v případě vyzrazení v jed-
nom systému jsou v ohrožení i všechny ostatní. 
Zásada mít různá hesla přináší i možné komplika-
ce. Časem se můžeme dopracovat až k desítkám 
hesel a není v lidských silách si všechna pamato-
vat. Psát si je na papírek nebo do tabulky exce-

lu je podobně bezpečné jako nosit PIN k bankov-
ní kartě napsaný na papírku ve stejném pouzdře. 
Existuje ale řešení v  podobě správce hesel, kam 
si lze všechna bezpečně uložit. Jsou zašifrovaná 
a stačí si pamatovat jen jedno přístupové heslo. 
„V našich podmínkách preferujeme, aby každý uži-
vatel měl pro přihlášení do firemních informačních 
systémů a PC jedno kvalitní heslo. Některé aplika-
ce toto neumožňují, například VIS nelze integro-
vat. Pro zvýšení bezpečnosti jsme pro uživatele při-
pravili správce hesel, kterého můžete používat i pro 
soukromé účely.  To, že si heslo do konkrétní aplika-
ce nemusíte pamatovat, vám pak umožňuje vytvá-
řet skutečně bezpečné, náhodné kombinace.“ vy-
světlil Zdeněk Pergl, IT manažer společnosti In-

fotea, která zajišťuje správu IT ve společnostech 
skupiny Sev.en.  Pokud už došlo k vyzrazení hes-
la nebo máte podezření, že se tak stalo, je potřeba 
ihned jednat a heslo změnit. „Nejhorší možný scé-
nář je, nedělat nic a doufat, že se nic nestane. Po-
kud dojde ke ztrátě, kompromitaci nebo zabloková-
ní hesla, je třeba co nejdříve provést jeho změnu. Je 
možné kontaktovat Helpdesk Infotea, kde jsou při-
praveni uživateli pomoci, vše s ním vyřešit a zabrá-
nit případným mnohem větším škodám,“ doplnil 
Zdeněk Pergl. 

(red)

V současnosti najdete jen minimum zařízení a aplikací, které by po vás při přihláše-
ní nevyžadovaly heslo. Začíná to už spuštěním osobního počítače nebo telefonu, 
které dennodenně používáme. Většinou si při vymýšlení hesla příliš hlavu neláme-
me. Následně můžeme být velmi nemile překvapeni, když se někde objeví naše 
fotografie nebo příspěvky, které jsme určitě nezveřejňovali. Ještě horším přípa-
dem je, když nám někdo „vyluxuje“ bankovní účet. Jak se proti tomu bránit a jak to 
počítačovým loupežníkům znemožnit a odradit je? 

I heslo Ko1Le2Di_Pe3Ok5, které je na první 
pohled shlukem písmen, může být snadno zapa-
matovatelné. Je totiž sestaveno z počátečních 
slabik dětské písničky (Kočka Leze Dírou Pes 
Oknem) a doplněno o čísla a speciální znak.

Někteří ze zaměstnanců už měli možnost 
získat jak přístupy ke sledování turnajů on-
line, tak vstupenky na některé z akcí, které 
se konají v největších tuzemských sportov-
ních arénách. Spolupráce mezi skupinou 
Sev.en a OKTAGONEM pokračuje i v  le-

tošním roce, takže se zaměstnanci mohou 
těšit na zajímavé ceny. Sledujte proto i na-
dále všechny komunikační kanály skupiny, 
kde se o soutěžích a akcích OKTAGONU 
dozvíte veškeré podrobnosti.                                   

             (red)

sKupina sev.en podporuje 
oKtagon mma
Skupina Sev.en se v loňském roce stala partnerem organizace OKTAGON 
MMA, největšího česko-slovenského pořadatele turnajů bojových spor-
tů u nás. Klání OKTAGONU sledují fanoušci z více než 64 zemí po celém 
světě online pomocí platformy OKTAGON.TV. 

zaměstnanecKé  
KuželKy na širáKu 
Oblíbený turnaj v  kuželkách připravilo Sdružení odbo-
rových organizací skupiny. Zájemci se sejdou na tradič-
ním místě v kuželně hotelového komplexu Širák ve čtvr-
tek 13. dubna v 16:00 hodin. 
Zápolit mezi sebou budou tříčlenná družstva, ženy soutě-
ží jednotlivě. Prezence se uskuteční na místě, bližší infor-
mace podá pořadatel turnaje Pavel Černošek na telefon-
ním čísle 725 239 644. Pro účast v turnaji platí standard-
ní pravidla. 
                                                                                            (red) 
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Infotea s.r.o. nabízí uplatnění v pozici:

správce  
informačních 

systémů
Hlavní oblasti činnosti zaměstnance v uvede-
né pozici:

 � správa výrobně informačního systému

Požadujeme:
 � spolehlivost, odpovědnost, důslednost, sa-

mostatnost a týmová spolupráce
 � analytické myšlení
 � základní zkušenosti z  programování, a to  

bez ohledu na programovací jazyk 
 � znalost 4GL není požadována, ale byla by 

výhodou 
 � zkušenosti s vytvářením a údržbou SQL do-

tazů (např. MS SQL, Informix nebo jiné)
 � základní znalost OS Windows a základní 

znalost prostředí OS LINUX
 � znalost MS OFFICE
 � předchozí zkušenosti se správou nějakého 

IS 

Kvalifikační předpoklady:
 � vzdělání: minimálně středoškolské s matu-

ritou, IT výhodou
 � obecná znalost HW a SW 

Nabízíme:
 � firemní benefity – příspěvek na stravování, 

6 týdnů dovolené
 � po zapracování: 

 � příspěvek na penzijní připojištění
 � program Zdraví - karta SODEXO (čer-

pání na dovolenou, sportoviště, léky, 
kulturu)

 � zázemí společnosti, která je součástí silné 
energetické skupiny s dlouhodobou per-
spektivou zaměstnání

 � smlouvu na dobu určitou s reálným pro-
dloužením na dobu neurčitou

 � pracovní dobu v ranních 8hod. směnách
 � možnost profesního a osobního rozvoje

Nástup možný: dohodou
Pracoviště: okres Most. Bližší informace: l.rej-
c@7group.cz. Písemné přihlášky - moti-
vační dopis a životopis zasílejte na e-mail:  
podatelna.infotea@7group.cz

Společnost Sev.en Inntech a.s.
nabízí uplatnění v pozici

traŤový 
strojníK 
s náboroVým  

příspěVkem 30 000 kč

Hlavní činnost zaměstnance v uvedené pozici:
 � řízení, obsluha a údržba strojní mechaniza-

ce při údržbě kolejiště

Požadujeme: 
 � spolehlivost, odpovědnost
 � dobrý zdravotní stav (nutné psychologické 

vyšetření a zdravotní způsobilost k  řízení 
drážního vozidla)

Kvalifikační předpoklady:
 � vzdělání: SOU či ÚSO (obor strojní, zámeč-

ník, mechanik opravář, apod.),
 � schopnost samostatné činnosti

Nabízíme:
 � náborový příspěvek ve výši 30  000 Kč jen 

v případě splnění kvalifikačních předpokla-
dů na vzdělání

 � mzdové zařazení do 5. tarifního stupně s ga-
rancí meziročního nárůstu dle kolektivní 
smlouvy

 � firemní benefity – mimo jiné 13. plat, pří-
spěvek na stravování, 6 týdnů dovolené 

 � a od nového roku po zapracování pak: 
 � příspěvek na penzijní připojištění  

550 Kč měsíčně
 � program Zdraví v hodnotě 10 000 Kč na 

rok (čerpání na dovolenou, sport. akti-
vity, léky, kulturu)

 � zázemí společnosti, která je součástí silné 
energetické skupiny s  dlouhodobou per-
spektivou zaměstnání

 � smlouvu na dobu neurčitou 
 � možnost profesního a osobního rozvoje
 � pracovní dobu Po – Pá v ranních 8hodino-

vých směnách (6:00 – 14:00)

Nástup možný dle dohody. Pracoviště: Most 
– Komořany. Bližší informace: Jiří Buneš, tel. 
478 007 225, 724 165 589 po - pá 6:00 – 14:00 
hod. Přihlášky formou životopisu zasílejte na e-
mail: v.stefanek@7group.cz 

Společnost Severní energetická a.s.  
nabízí uplatnění v pozici:

provozní  
zámečníK  

- instalatér
Hlavní oblasti činnosti zaměstnance v  uvede-
né pozici:

 � opravy a údržba rozvodů vody a tepla

Požadujeme:
 � dobrý zdravotní stav
 � spolehlivost, odpovědnost, samostatnost, 

dobrá pracovní morálka

Kvalifikační předpoklady:
 � vzdělání: SOU strojní obor nebo elektrikář 

nebo instalatér
 � praxe v oboru výhodou

Nabízíme:
 � mzdové zařazení do 5. tarifního stupně s 

garancí meziročního nárůstu dle kolektiv-
ní smlouvy

 � firemní benefity – mimo jiné 13. plat, pří-
spěvek na stravování, 6 týdnů dovolené

 � dle pravidel po zapracování: 

 � příspěvek na penzijní připojištění  
550 Kč měsíčně

 � program Zdraví - SODEXO v hodno-
tě 10 000 Kč na rok (čerpání na dovole-
nou, sportoviště, léky, kulturu)

 � zázemí společnosti, která je součástí silné 
energetické skupiny 

 � smlouvu na dobu určitou 
 � pracovní doba v  ranních 11hodinových 

směnách 6:00 – 18:00 hod. (v cyklu R, R, V, 
V)

 � možnost profesního a osobního rozvoje

Nástup možný dle dohody. Pracoviště Severní 
energetická a.s. Bližší informace: Vedoucí úse-
ku Jaroslav Graman, tel. 478  007 206; e-mail:  
j.graman@7group.cz  

řidič pásového  
vozu 

Uchazeči, kteří nemají osvědčení k řízení pásové-
ho vozu, budou po zapracování zařazeni do kur-
zu v rozsahu 80 hodin a po kurzu do profese ři-
dič pásového vozu

Hlavní oblasti činnosti zaměstnance v  uvede-
né pozici:

 � řízení a obsluha pásového vozu

Požadujeme:
 � velmi dobrý zdravotní stav
 � spolehlivost, odpovědnost, důslednost, 

dobrá pracovní morálka

Kvalifikační předpoklady:
 � vzdělání: Vyučen ve strojním oboru nebo 

maturita
 � dle Vyhlášky 26/1989Sb, §116 praxe min.  

3 roky na DPD nebo na velkostroji
 � osvědčení k řízení pásového vozu výhodou

Nabízíme:
 � mzdové zařazení do 5. tarifního stupně  

s garancí meziročního nárůstu dle kolektiv-
ní smlouvy

 � firemní benefity – mimo jiné 13. plat, pří-
spěvek na stravování, 6 týdnů dovolené

 � od nového roku po zapracování: 
 � příspěvek na penzijní připojištění  

550 Kč měsíčně
 � program Zdraví - v hodnotě 10 000 Kč 

na rok (čerpání na dovolenou, sporto-
viště, léky, kulturu)

 � zázemí společnosti, která je součástí silné 
energetické skupiny 

 � smlouvu na dobu určitou s reálným před-
pokladem prodloužení na dobu neurčitou

 � pracovní doba v ranních 8hodinových smě-
nách, po zapracování možnost směnného 
provozu 

 � možnost profesního a osobního rozvoje

Nástup možný dle dohody. Pracoviště: Sever-
ní energetická a.s., Bližší informace: Vedoucí 
úseku Josef Kratochvíl, tel. 478 005 511;  e-mail  
j.kratochvil@7group.cz, případně zástupce ve-
doucího úseku Milan Veselý, tel. 478  005  533;  
e-mail m.vesely@7group.cz.
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Obecně prospěšná společnost WO-
MEN FOR WOMEN (W4W) uskutečni-
la u příležitosti Mezinárodního dne žen 
průzkum na téma postavení žen v Čes-
ké republice. V rámci dotazníkového 
šetření oslovila přes stovku žen, které 
s ní v posledních letech přišly do kon-
taktu. Celkem 89 % z dotázaných by s 
muži neměnilo – jsou rády, že jsou že-
nami. A to i přesto, že si většina z nich 
myslí, že jsou to právě muži, kdo mají 
jednodušší život.
Dotazník mapoval i další otázky týkající se gen-
derové nerovnosti v ČR. Až 44 % dotazovaných 
se někdy setkala s diskriminací v zaměstná-
ní proto, že jsou ženami, přičemž více než 66 % 
má zkušenost s nerovností v odměňování mužů 
a žen na pracovišti. „Takové výsledky jsou samo-
zřejmě znepokojující, neboť se jedná o reálné zku-
šenosti dotazovaných žen, nikoliv pouze o jejich 
názory,“ komentuje Ivana Tykač, spoluzaklada-
telka a ředitelka W4W a dodává: „Je však potře-
ba zmínit i to, že více jak polovina z těchto žen si 
myslí, že postavení žen v české společnosti se neu-
stále zlepšuje, což je pro nás potvrzení toho, že se 
ČR ubírá správným směrem a že je nutné o téma-
tu genderové vyváženosti mluvit i nadále.“
Aktuální výsledky dotazníkového šetření W4W 
potvrzují i nedávno zveřejněnou studii společ-
nosti Deloitte, která se zaměřila na zastoupe-
ní žen ve vedení firem. Česká republika v tom-
to ohledu  zaostává za globálním i evropským 
průměrem – zatímco na celosvětové úrovni po-
čet žen ve vedoucích pozicích dosahuje 19,7 % 
a v Evropě 30,7 %, v ČR je to pouze 17,2 %. 
„I přes data týkající se míry nevyváženosti mezi 
ženami a muži v naší společnosti však hodnotí-
me výsledky tohoto průzkumu v zásadě pozitiv-
ně. Dává nám to motivaci pro práci na projektech 
W4W, do kterých jsou z 93 % zapojeny převážně 
ženy, a jejichž cílem je vytvářet kvalitní život pro 

ně a jejich děti. Právě rodinné zázemí dětí a hlav-
ně chlapců, včetně jejich výchovy, vzdělání a kva-
lity dětství, bude určovat to, jak dopadnou podob-
né průzkumy v budoucnosti,“ uzavírá Ivana Ty-
kač.
Průzkumu W4W se zúčastnilo 132 žen ve vě-
ku 18-59 let, z nichž většina je zaměstnaná a má 
středoškolské nebo vysokoškolské vzdělání. 
WOMEN FOR WOMEN je obecně prospěš-
ná společnost, která byla založena dne 12. říj-
na 2012 manželi Ivanou a Pavlem Tykačovými. 

V prvních dvou letech existence se WOMEN 
FOR WOMEN zaměřila především na pomoc 
ženám a jejich dětem, které byly ohroženy ze-
jména psychicky, ekonomicky a sociálně, hrozi-
la jim ztráta bydlení a nedokázaly svou situaci 
samy řešit. Postupem času se pomoc společnos-
ti rozšířila na podporu a pomoc samoživitelkám 
a samoživitelům, dětem i úplným rodinám, a to 
jak v rámci konkrétních projektů, tak i progra-
mů a poraden. 
Mostecká pobočka WOMEN FOR WOMEN 
byla otevřena v mosteckém sídle skupiny  
Sev.en v  ulici Václava Řezáče v červnu 2018. 
Kromě řady dalších činností nabízí ženám na-
příklad služby psychoterapie, rodinné i párové 
terapie i právní poradnu. Podrobnosti a kontak-
ty jsou k dispozici na webových stránkách www.
women-for-women.cz.                                     (red)

průzKum Women 
for Women 
K mezinárodnímu 
dni žen



16 křÍžovka

V tajence křížovky naleznete citát anglického prozaika, novináře a literárního kritika Johna Boyntona Priestleyho: „Když se chce člověk (tajenka 1) s mu-
žem, nesmí říct nic, (tajenka 2) jeho drahocenné ješitnosti, a protože ta bývá velká jako stodola a nesmírně (tajenka 3), musí být strašlivě opatrný.“ Tajen-
ka z minulého čísla obsahovala životní moudra: Moudrý člověk snese všechny urážky, které se na něj valí, protože nejlepší odpovědí na neslušné chování 
je trpělivost a zdrženlivost. Inteligentní lidé vědí, že lze věřit jen polovině toho, co slyší. Velice inteligentní vědí, které polovině. Svoboda bez vzdělání je ne-
bezpečná, vzdělání bez svobody je zbytečné. Výhru získávají: Božena Vostrá, Čelákovice; Dominika Útratová, Úpravna uhlí Komořany; Mirka Svobodo-
vá, Sev.en Inntech.  Vyluštěnou tajenku můžete zasílat na adresu: Redakce SEV.EN NOVINY, V. Řezáče 315, 434 67 Most nebo e-mailem:  seven.noviny@
7group.cz. Ze správných odpovědí vylosujeme tři výherce. Uveďte přesnou adresu, případně pracoviště pro případné doručení výhry.
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